
Entrevista amb l’alcaldessa     3  

Valoració del partits polítics 4-5

Opinió: 
Enric Juliana i Quim Morales   7

Primer any
de mandat

Nú
m

. 5
31

  -
 1

0/
06

 a
l 1

6/
06

/2
01

6
Ex

em
pl

ar
 g

ra
tu

ït



2 3Un any de governJavier Torres - redaccio@diaridebadalona.comUn any de govern Del 10/06 al 16/06/2016Núm. 531

Dilluns al migdia s’haurà complert un any 
des que Dolors Sabater sortís per la porta de 
l’ajuntament per oferir la vara d’alcaldessa a 
la ciutadania que s’aplegava a la plaça de la 
Vila, el dia de la seva investidura, en un gest 
que pretenia mostrar obertura i predisposició. 
Sembla que fos ahir, però el cert és que aquest 
govern ja no és el “nou govern” que succeeix 
l’equip de Xavier Garcia Albiol. Guanyem Ba-
dalona, ERC i ICV-EUiA bufen la seva primera 
espelma la setmana entrant, i nosaltres no 
hem volgut desaprofitar l’ocasió per repassar 
el primer quart de mandat. Per això, Diari de 
Badalona i De Tot i més hem preparat aquest 
especial conjunt amb la pròpia alcaldessa, tots 
els grups municipals i amb l’opinió dels perio-
distes badalonins Quim Morales i el director 
adjunt de La Vanguardia, Enric Juliana. En 12 

El ‘govern del canvi’ 
passa el primer 
any d’examen
Preguntem a alcaldessa, periodistes i 
partits sobre el primer any de govern

mesos, l’actual executiu ha protagonitzat alts, 
baixos, polèmiques, enfrontaments i moments 
molt simbòlics. Des de l’aprovació definitiva 
dels pressupostos al Ple -i la inicial per Junta 
de Govern a través de l’RSAL- fins a la con-
trovertida dissolució de la Omega, passant pel 
final de les ‘vaquillas’ de Llefià, les tensions 
amb el Badalona pels retards del nou estadi, 
l’obertura de la participació o les nombroses 
‘picabaralles’ a les xarxes socials, de vegades 
protagonitzades per membres de govern o 
propers al mateix. Reunions, trobades i com-
plicitats teixides amb les localitats veïnes, a 
l’AMB, a Catalunya i a l’Estat. 12 mesos de 
mesures complertes i no complertes i de rep-
tes pendents d’un govern que va crear moltes 
expectatives a les que no ha pogut donar res-
posta. Almenys de moment. Dia de la investidura de Dolors Sabater, a l’ajuntament

“Al principi del mandat vam fer promeses 
de temps que no hem pogut complir”
L’alcaldessa Dolors Sabater fa balanç dels 12 primers mesos de govern
Després d’un any, es penedeix d’ha-
ver canviat l’aula per l’Alcaldia?
No. És una oportunitat apassionant poder 
lluitar pels mateixos objectius pels que he 
lluitat tota la vida des de la institució. A 
més, hem aconseguit abanderar, jo com 
a alcaldessa i el govern com a equip, un 
canvi dels valors que la ciutat projecta cap 
a l’exterior. Hem millorat la percepció de 
Badalona com a localitat justa i social.

Digui una cosa que hagi canviat en la 
seva vida i que no s’hauria imaginat.
No hi ha cap que hagi canviat dràstica-
ment. Por ser la percepció d’alguns pro-
blemes que ja intuïa, com ara la influència 
que la complexitat de l’administració té 
sobre el servei i la ciutadania. Ara en sóc 
molt més conscient. I per això creiem que 
és imprescindible la reforma organitzativa 
de l’Ajuntament.

Acusen a aquest govern de poc àgil i 
operatiu. Treballar des de dins l’Ajun-
tament és un cop de realitat?
El més important era buscar perquè tot 
costa una immensitat aquí dins, i n’hi 
ha dos grans pilars. D’una banda, l’ad-
ministració en general és garantista, i és 
essencial preservar-lo; és molt important 
no saltar-se cap pas administratiu, encara 
que de vegades pugui ser desesperant. Tot 
i així, podria ser més àgil i aquí sí que hi 
ha un camí a recórrer. D’altra banda, a Ba-
dalona tot això s’agreuja. S’han acumulat 
dèficits al llarg dels anys del funcionament 
administratiu, per això hem fet un anàlisi 
de l’Ajuntament i estem fent una proposta 
de reestructuració. 

Això ha fet que no hagin pogut com-
plir tants objectius com es pensaven?
En el que més ha afectat és en els termi-
nis. Sóc poc donada a fer promeses si no 

les tinc assegurades, però al principi del 
mandat vam fer promeses de temps que no 
hem pogut complir: reforma de la Guàrdia 
Urbana al setembre; de l’administració lo-
cal, al gener. El càlcul del temps sí ha estat 
erroni. Però crec que hi havia un imaginari 
sobre nosaltres, de no tenir experiència, 
de la pluralitat d’idees i el caos que podria 
esdevenir...i crec que hem demostrat que 
hem sigut molt eficients. 

Quina és la decisió més contrariada 
que ha hagut de prendre? 
El cas del canal del port. Ens havíem imagi-
nat que el podríem sotmetre a referèndum, 
si continuar-ho o no, però això hauria sig-
nificat que estàvem disposats a complir 
amb la voluntat popular, i no estàvem en 
aquesta situació perquè això comportaria 
unes demandes i judicialització econòmi-
cament inassolibles. Això ha estat diferent 
al que nosaltres haguéssim volgut. 

Hauria valgut la pena, fa un any, ne-
gociar durant més temps per incor-
porar el PSC al govern?
No, crec que hem trobat un cert encaix de 
governabilitat, sense haver pogut tancar el 
pacte que vam proposar. Això està perme-
tent que les polítiques més important es 
vagin desenvolupant, perquè com a go-
vern estem cuidant molt buscar els acords 
en cada punt essencial del programa. 

Se sent estimada als barris?
Sí. és un indicador molt interessant per a 
mi. Just al començament, tenia mostres di-
rectes d’hostilitat per part d’algunes perso-
nes. Això ha girat, i tinc moltes mostres de 
gent que em ve a dir “no et vaig votar i no 
t’hauria votat però estic encantada amb la 
teva feina, no et rendeixis”. No és un indi-
cador científic, però tinc mostres d’estima. 
Al principi vaig dir que seria l’alcaldessa 

de tothom, fins i tot dels que m’insultaven, 
que n’hi havia al començament, i realment 
ho sento així. 

Ha pogut continuar anant en bicicleta 
tal i com es va intentar prometre fa 
un any?
Menys del que voldria, entre altres coses 
perquè se’m va rebentar la roda i no he 
pogut portar-la a arreglar encara (riu). La 
tinc punxada precisament pels vidres que 
hi havia a la zona d’on jo visc –Manresà, 
a l’entorn de la zona d’oci del polígon Can 
Ribó-, cosa que també és un indicador que 
hi ha coses que s’han de millorar respecta 
la neteja de l’espai públic un cop passa el 
cap de setmana. Al marge, és evident que 
en el dia a dia, per complir amb l’agenda, 
la puc fer servir menys. Però l’agafo i tam-
bé el transport públic, tot i que no en faig 
una ostentació constant a les xarxes.

Porta bé la conciliació familiar?
No l’he pogut complir. Quan vam entrar, 
ens volíem proposar tenir uns horaris 
raonables que permetessin fer vida prò-
pia en el dia a dia. És una assignatura 
pendent per mi i la resta de regidors. 
Volíem preservar la gestió del temps 
personal en aquesta nova forma de fer 
política, però la realitat és que estàs 
treballant sense parar quasi mai. És un 
tema pendent.

El gran repte per als propers 365 dies.
Que la política que estem fent es noti molt 
més en el dia a dia de les persones. Que la 
ciutadania pugui constatar la nostra forma 
de fer, que millori la qualitat de vida dels 
veïns. És el repte més important.

Llegeix l’entrevista completa a www.
diaridebadalona.com

Carles Carvajal i Javier Torres - redaccio@diaridebadalona.com
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“Un any perdut que patim 
tots els badalonins”

“Capital de la participació i 
dels drets socials”

“El govern no progressa 
adequadament”

“L’aposta social de la 
Badalona del Sí”

“Un any de rutina i aparença. 
Bones paraules, pocs fets”

“Hem prioritzat les persones, 
continuem treballant pel canvi”

“Un gobierno asambleario, 
incapaz y sin rumbo”

Quina mesura 
presa fins ara 
destacaríeu?

Hi ha hagut un 
aire nou a 
l’Ajuntament, tal i 
com es prometia?

Quin gran 
projecte/promesa 
per al primer any 
creieu que no s’ha 
complert?

Quin ha estat el 
pitjor moment del 
primer any?

Quin és el repte 
per al proper any?

La dissolució de la Unitat Omega de la 
Guàrdia Urbana ha estat la pitjor deci-
sió presa. Les conseqüències són un 
augment de l’incivisme i la inseguretat 
a molts barris de la ciutat. 

És un Govern que permet que la ciutat 
estigui més bruta que mai i que fa que 
els barris estiguin en estat de deixade-
sa. Fa moltes reunions i moltes fotos 
però no pren decisions. Totes les obres 
que s’estan fent estaven programades 
pel govern de Xavier García Albiol. 

Aquest havia de ser el Govern que aca-
baria amb els desnonaments. Però fa 
dies hem conegut, segons el propi go-
vern, que a la ciutat es produeixen una 
mitjana de deu desnonaments a la set-
mana, sense fer servir els mitjans que 
té l’Ajuntament.

Veure com s’ha fet servir l’alcaldia per 
posar la ciutat al servei del procés in-
dependentista. És lamentable que és 
menyspreï d’aquesta manera la major 
part dels ciutadans de Badalona.

Que després d’un any els responsables 
comencin a afrontar els problemes 
reals de la ciutat, i que donin resposta a 
les preocupacions dels veïns, sobretot, 
en matèria de seguretat i neteja.

Millora en l’atenció a les dones que 
pateixen maltractaments, pressupostos 
participatius amb augment en inversió 
social, preservació de les línies de P3 
públiques, posada en marxa dels con-
sells participatius, projecció de la ciutat 
en positiu.

Hi ha hagut un canvi de 180 graus. 
Obertura, diàleg i trencament de dinà-
miques clientelars. Inici de projectes 
transversals, amb participació del per-
sonal de l’Ajuntament en el Pla d’Actua-
ció Municipal.

Aconseguir que l’Ajuntament funcioni 
millor de cara a la ciutadania, fer front 
de forma més eficaç a l’emergència 
habitacional, remunicipalitzar serveis 
externalitzats i replantejar alguns pro-
jectes urbanístics molt avançats.

El primers mesos, quan l’anterior go-
vern a més de no fer un bon traspàs 
va iniciar una oposició deslleial sen-
se respectar els 100 dies de cortesia i 
fent pinya per afeblir el govern a l’hora 
d’aprovar el cartipàs.

Iniciar la modernització de l’Adminis-
tració, així com posar en marxa el Pla 
Recupera i el Pla d’Actuació Municipal 
i que la ciutadania vegi les accions de 
millora al carrer, als serveis públics, 
etc.

El més destacable són les mesures so-
cials que hem promogut els socialistes 
com socialització llibres, 60% teleas-
sistències gratuïtes, tarifació social per 
escoles bressol, partida pròpia per a 
creació d ocupació i la bonificació de l’ 
IBI per a famílies monoparentals

Desgraciadament no ha estat així. Quan 
vam fer fora al PP del govern vam apos-
tar clarament per una proposta de pro-
grés i polítiques d’esquerres. Després 
d’un any estem molt preocupats amb la 
manca de capacitats i resultats d’aquest 
govern. 

Afortunadament, i gràcies a la nostra 
empenta, no compliran amb la no cons-
trucció del canal del Port.

El pitjor moment és avui. Només cal 
passejar pels carrers de la ciutat per 
veure que el manteniment i la neteja 
dels nostres parcs i places és molt de-
ficient.

El repte per al proper any és que es 
deixin de paraules i comencem a veure 
fets que millorin el dia a dia dels veïns i 
veïnes de Badalona.

El pressupost més social, amb 
augment de les partides d’un 40%; 
l’impuls d’un pla de socialització de 
llibres i la tarificació social a les or-
denances. A més, el desbloqueig del 
projecte dels laterals i pla d’accessi-
bilitat mecànica als barris amb més 
pendents.

L’aposta per treure les vaquillas de 
Llefià i portar a aquell barri un espec-
tacle de millor qualitat.

Som el primer govern que posem 
pressupost propi d’inversions a Sant 
Crist per iniciar els treballs de rea-
llotjament del veïnat afectat, dignifi-
car el barri i construir els laterals de 
l’autopista. 

La congelación del IBI en 2016, es 
una de las medidas importantes to-
madas por el consistorio, fruto de la 
presión de los partidos de la oposi-
ción en la aprobación de las orde-
nanzas fiscales.

Badalona ara surt als mitjans com a 
ciutat on s’escolta a la ciutadania i no 
es contraposen uns veïns amb altres. 
Generem titulars en positiu. Som 
exemple de governança compartida 
i amb un govern cohesionat que ha 
superat partidismes.

El populisme de la dreta a vegades 
ha estat substuït pel de l’esquerra, 
però no tinc la impressió que hi hagi 
grans canvis en la gestió ni en la pre-
sa de decisions.

Tenim un govern nítidament d’esque-
rres i transformador, dissenyant un 
pla de mandat amb personal munici-
pal i ciutadania, marcant les nostres 
prioritats i escoltant a qui té coneixe-
ments i qui pateix els problemes. 

En conjunto, el gobierno no ha hecho 
cambios significativos en el funcio-
namiento administrativo, salvo co-
locar a personas afines y politizar la 
gestión de algunos organismos.

Tenim aprovat per primera vegada un 
pla d’habitatge i inversió comprome-
sa per ampliar serveis i començar a 
fer parc municipal… però encara hi 
ha molta feina a fer! La suspensió 
de la llei no ha ajudat. Preparem la 
via sancionadora contra habitatges 
buits. 

De les 24 mesures per a les 24 pri-
meres setmanes, n’hi ha 20 que no 
s’han complert: ni un desnonament 
més, aplicació impost pisos desha-
bitats, creació d’un parc d’habitatge 
de lloguer social, per anomenar-ne 
alguna.

Ens agradaria haver iniciat ja la re-
municipalització d’alguns serveis. El 
nostre grup vam fer una proposta al 
juliol pel servei de la neteja però en-
cara no s’ha desencallat. 

Hay muchas medidas incumplidas, 
no se nota la mejoría en servicios 
básicos como: seguridad ciudadana, 
reactivación económica, o manteni-
miento de la ciudad.

No hi ha hagut un ‘pitjor’ moment. 
Aquests primers 12 mesos han estat 
plens de reptes i de molta feina en 
comú. Algun moment de desànim, 
però per damunt de tot el compromís 
a posar Badalona al dia.

El pitjor per mi és veure com no 
s’està fent una correcta gestió del 
manteniment a la via pública, i com 
es manté inalterable la deixadesa en 
els barris de més elevada complexitat 
social.

L’aprovació de pressupost ordinari 
inicialment per Junta de Govern, va 
ser decebedor. Afortunadament, es 
va reconduir amb la seva aprovació 
definitiva al Ple, juntament amb PSC 
i CiU. 

El momento más delicado fue cuando 
el gobierno aprobó los presupuestos 
municipales para 2016 mediante 
Junta de Gobierno y  no en el Ple-
no, poniendo en evidencia su falta de 
consenso.

El desenvolupament del procés par-
ticipatiu sense precedents, amb 14 
milions posats a consideració de la 
ciutadania i que aviat s’han de traduir 
en moltes millores arreu de la ciutat.

L’any que vé voldria veure un estu-
di tècnic d’alternatives per a fer més 
permeable l’autopista.

La dificultat de complir nous progra-
mes ambiciosos ja pressupostats, 
amb una administració dissenyada 
en clau dels anys 80, i havent patit 
una retallada important de personal 
municipal a l’últim mandat. 

Bajar  el IBI en la aprobación de las 
ordenanzas fiscales para 2017 y to-
mar las medidas adecuadas para ha-
cer frente a la emergencia social y a 
la creación de empleo.

Xavier Garcia Albiol Álex PastorJose Téllez Àlex Mañas Juan Miguel LópezOriol Lladó Ferran Falcó

Un any de govern Un any de governCarles Carvajal i Javier Torres - redaccio@diaridebadalona.com
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Encadenats a les expectatives
Guanyem Badalona va sorgir fa més 
d’un any com una idea nova i fresca 
que va engrescar molta gent i va fer 
saltar la banca a les municipals del 
mes de maig. Una nova força moguda 
per una il·lusió de canvi que imperava 
a moltes altres ciutats com Barcelona 
i Madrid. El combustible de les ex-
pectatives va servir per guanyar una 
carrera que, a Badalona, va necessitar 
el suport de dos socis i col·laboradors 
que no volien veure Albiol al centre de 
la sala de plens quatre anys més. 

Fa 12 mesos, el govern tripartit en-
capçalat per Dolors Sabater va prota-
gonitzar un inici fulgurant però que se 
sabia potencialment incert en alguns 
aspectes, atesa la seva situació de 
minoria a l’Ajuntament. Ple d’expec-
tatives i grans mesures, en qualsevol 
cas, que s’entomaven amb convicció i 
no serien fàcils de complir. 

Des del minut ‘1’, el nou equip va 
picar alt i de forma ambiciosa, i ha 
insistit una i altra vegada en el dis-
curs de fer-ho bé, i no ràpid. Existeix 

un problema amb els grans objectius 
en un mandat de quatre anys: la seva 
traducció en fets i en la vida quotidia-
na de treballadors i persones és molt 
lenta. El govern està fent apostes va-
lentes pel que fa a obertura i partici-
pació, un concepte que hauran de tre-
ballar i fomentar entre la ciutadania; 
teixint complicitats amb altres admi-
nistracions i amb entitats i sortint de 
la ciutat per fer-se veure a l’Eix Besòs 
i a Catalunya; està treballant en qües-
tions complicades com la reforma in-
terna de l’Ajuntament, però són fites 
que necessiten bullir i que encara no 
s’han vist reflectides a peu de carrer. 

Mentrestant, oposició i alguns sectors 
de la ciutat troben a faltar millores en 
aspectes rutinaris com la neteja, el 
manteniment de la via pública o la 
seguretat -encara que sigui percep-
ció-. I, mentre els fruits dels grans 
projectes no es recullin, el reflex del 
govern per a moltes persones és el 
de la gestió del dia a dia. La resta, 
de moment, són només expectatives 
sense complir.

EDITORIALLes mesures prioritàries
Reducció del cost econòmic de l’estructura política de l’Ajuntament. 
Tot i que els grups de l’oposició van voler “imposar” un nombre de càrrecs de confiança superior al proposat pel 
govern, es va reduir l’estructura política respecte el mandat anterior, això com els sous de càrrecs, tant de govern 
com d’oposició. Un estalvi de 300.000 euros

Elaboració d’un pla d’actuació municipal mitjançant un procés participatiu amb la ciutada-
nia.
Després d’un any de govern, aquesta setmana s’ha fet la presentació del procés de participació del PAM. 

Restabliment del comandament policial jeràrquic al cos de la Guàrdia Urbana i dissolució 
immediata de la Unitat Omega. 
La primera mesura del govern de Badalona va ser suprimir la Unitat Omega tot i que encara queda pendent 
presentar la remodelació del cos.

Inici d’un procés d’auditoria transparent dels comptes municipals, organismes i empreses 
vinculades a l’Ajuntament. 
Tot i la voluntat del govern de tirar-ho endavant, encara no s’ha presentat cap auditoria pública dels números 
municipals. 

Actuació d’ofici municipal prèvia a les ordres de desnonament i lideratge en el procés de 
negociació amb les entitats bancàries que ordenen desnonaments. 
Tot i la bona voluntat municipal i les millores aconseguides, continua havent-hi desnonaments a la ciutat. L’Ajunta-
ment encara no ha multat a cap banc per aquest motiu. 

Creació d’una taula tècnica i política per estudiar tots els serveis externalitzats de l’Ajunta-
memt de Badalona i els contractes vigents. 
El govern local ha tirat endavant aquesta taula encara que queda pendent saber quins serveis es poden remunici-
palitzar. 

Activació dels mecanismes que permetin iniciar la construcció dels laterals de l’autopista. 
La primera fase del lateral continua pendent, en ‘stand by’ per una excavació arqueològica que ni ha començat. 
De la segona fase, compromisos, però ni s’han iniciat les expropiacions de Sant Crist. Moltes paraules però poc 
moviment.

Destinació d’un percentatge mínim fix dels pressupostos de manteniment dels espais 
públics per a l’eliminació de barreres arquitectòniques. 
S’ha impulsat una brigada d’actuació immediata i una potent inversió a través del Pla Renova, però el cert és que el 
manteniment dels espais públics ha provocat nombroses queixes veïnals i dels partits de l’oposició aquest any.

Creació del Consell Assessor de Badalona Comunicació que vetlli per la seva independència.
Aquest consell no s’ha creat a dia d’avui, si bé és cert que la situació dels companys, pel que fa a la seva llibertat de 
moviment a l’hora d’informar, ha fet un salt de millora, segons molts d’ells.

Adopció de mesures municipals a l’abast per garantir la qualitat de les aigües del litoral. 
El govern ha presentat la temporada de platja i unes mesures de recollida de residus similars a les d’altres anys. 
Desconeixem si són totes les mesures “a l’abast”, però no sembla que hi hagi cap novetat. Creuem els dits.

El laboratori 
Badalona

Detalls 
d’un govern

Hi ha un fet que crida molt l’atenció. Ha 
passat un any des de les darreres eleccions 
municipals, som encara en plena ressaca de 

Tot allò que el temps té de fugaç i volàtil a 
la vida dels mortals es converteix en una 
eternitat densa en termes polítics. Sense 
gairebé adonar-nos-en, ha passat un any des 
de la presa de possessió del nou govern. A 

la crisi econòmica, les coses no van gens 
bé per a molta gent arreu del país, l’atur no 
baixa del 20%, però la qüestió de la immi-
gració sembla haver desaparegut del debat 
polític espanyol i català. No hi ha aldarulls. 
No hi ha baralles. No hi ha soroll. Badalona 
ja no apareix als telenotícies i a les portades 
dels diaris com una ciutat emmalaltida per la 
immigració. Miracle! Tanmateix hi ha pro-
blemes amb la immigració. Hi ha tensions, 
hi ha malentesos, hi ha conflictes més o 
menys callats. Però en l’actual fase la crisi 
espanyola cap partit polític –començant pel 
Partit Popular-, no vol llençar més benzina al 
foc. No interessa. Ara, no. La qual cosa ens 

la Plaça de la Vila, una barreja berlanguiana 
de partidaris i detractors mobilitzats del nou 
consistori donaven la benvinguda a una ma-
nera insòlita fins ara de gestionar l’esdevenir 
municipal. Arribava a Badalona la política 
sense polítics, en sentit més gris del concep-
te. Persones implicades de fa anys i a tots 
nivells en la ciutat assumien ara la màxima 
responsabilitat de governar-la. Podem te-
nir el convenciment que aquests tres-cents 
seixanta-cinc dies hauran corregut a càmera 
lenta per a un inèdit equip de govern. Cada 
dia de mandat haurà suposat un doble rep-
te per als nous ocupants de l’Ajuntament. El 
primer, de portes endins, per coordinar una 
coalició heterogènia que corria el perill de 
perdre’s en la seva pròpia revolució. El se-

confirma el caràcter experimental de la polí-
tica de gestos i declaracions que es va dur a 
terme a Badalona durant uns quants anys. Era 
una prova. Era un experiment. Era un assaig. 
Badalona, ciutat laboratori de la ‘lepenització’ 
del PP. L’experiment semblava prosperar, 
però hi va haver un error en la graduació de 
les dosis. Massa agressivitat. Massa desin-
hibició. Massa menyspreu. Badalona, no em 
cansaré de repetir-ho, és una ciutat important. 
És un dels laboratoris socials del sud d’Eu-
ropa. Una ciutat constantment accelerada des 
que es van posar les vies del tren l’any 1848. 
Badalona ha viscut en primera línea totes 
les sotragades de la modernitat. Durament, 

gon desafiament ha estat el d’agafar el timó 
d’una ciutat que virava en direcció contrària 
als propòsits del nou govern i s’allunyava del 
concepte que tenien projectat per a Badalo-
na. I com ha de passar, poc a poc la ciutat 
s’ha convertit en el reflexe de qui la governa. 
La polítíca municipal ha de ser la política de 
proximitat. Al llarg del primer any de man-
dat hem pogut comprovar que es pot dirigir 
Badalona amb modèstia i subtilesa, evitant 
una grandiloqüència d’aparador que no es 
correspon a la idiosincràsia de la ciutat. Ha 
estat un any de govern amb encerts i errors, 
com és natural, però amb decisions que mar-
quen caràcter des dels petits detalls. N’és un 
bon exemple la reobertura de les fonts pú-
bliques. Per bé que es tracta d’una qüestió 

asprament. L’actual govern municipal, l’al-
caldia Sabater, també és un experiment. Un 
experiment difícil que podria ser víctima de 
la lluita de faccions que caracteritza i carac-
teritzarà la política catalana els propers anys. 
La crisi econòmica va per llarg i les tensions 
socials de fons no minvaran. Hi ha risc de 
recaiguda lepenista. El govern local hauria 
de poder situar-se per damunt de la lluita de 
faccions, saber conservar la seva originalitat i 
teixir aliances amb el Govern de la Generalitat 
i l’Ajuntament de Barcelona. Com va demos-
trar l’anterior alcalde, el laboratori Badalona 
va més enllà dels límits de la ciutat. 

conflictiva, l’equip de govern expressa la 
seva voluntat de fer evident que la manera de 
resoldre problemes no és bloquejar-los sinó 
gestionant-los amb els riscos que compor-
tin. L’elecció del pregoner de les Festes de 
Maig (l’ONG ProActiva Open Arms) també 
exemplifica un canvi en la imatge que es pre-
tén transmetre de la ciutat. I la convocatòria 
d’un Procés Participatiu perquè els ciutadans 
decideixin a què es destina una part impor-
tant del pressupost d’inversions evidencia la 
intenció de voler governar no només per als 
badalonins, sinó amb ells. Queden tres anys 
per comprovar si aquesta voluntat es conso-
lida com una forma real de govern. Tres anys 
que passaran de pressa, encara que potser 
no tant a l’Ajuntament.

Quim Morales
Periodista de RAC1

Enric Juliana
Director adjunt de La Vanguardia

Un any de governUn any de govern
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El govern engega un procés per configurar el PAM i decidir la segona fase d’inversions
El govern engega aquesta setma-
na un procés participatiu que ha 
de concloure a finals d’any amb 
l’aprovació del Pla d’Acció Muni-
cipal i de la segona fase del pres-
supost d’inversions del mandat, 
una part molt important del qual 
serà participat i votat per la ciu-
tadania. En total, l’executiu obre 

Els veïns podran votar en una consulta 
com repartir 14 milions d’inversió a la ciutat

a decisió un total de 14 milions 
d’euros, un 45% del gruix total 
d’aquesta segona part, sis dels 
quals s’invertiran en obres que 
es debatran a cadascun dels sis 
districtes de la ciutat i vuit més 
que seran per a grans projectes 
de ciutat.
El govern ha presentat aquest di-

marts el procés, que acceptarà les 
propostes de la ciutadania. Fins al 
dia 29 de juny, tothom podrà en-
trar al web participa.badalona.cat 
i plantejar la seva idea per a realit-
zar una actuació a qualsevol punt 
de la ciutat. De base, l’Ajuntament 
n’ha proposat una cinquantena, 
després d’un procés de partici-
pació intern que ha comptat amb 
la intervenció i el treball de 200 
persones. Mentrestant, es duran 
a terme sis audiències públiques 
per informar d’aquest procés.
Entre el 30 de juny i el 13 de ju-
liol, se celebraran sis sessions 
participatives als districtes on 
tractar les propostes que s’hagin 
fet al web participatiu. Durant 
l’agost i el setembre, els tècnics 
municipals validaran tècnicament 
i des del punt de vista econòmic 
i legal totes les propostes treba-
llades i se n’obtindrà una selecció 
final. Aquesta llista final serà la 

que tots els ciutadans majors de 
16 anys podran votar per al seu 
districte o per a altres punts de la 
ciutat.
La preparació del procés parti-
cipatiu ha suposat una inversió 
de 30.000 euros i ha corregut a 

Plaça Trafalgar, al barri de Llefià

càrrec de dues empreses dedi-
cades a experiències similars. 
Alcaldessa i regidors insisteixen 
en destacar que es tracta d’una de 
les consultes d’inversions obertes 
a la ciutadania més grans de Ca-
talunya.

PROJECTES I REFORMES COM LA DE CA L’ANDAL O 
LA PLAÇA TRAFALGAR DE LLEFIÀ

Alguns dels projectes concrets 
que l’Ajuntament proposarà d’en-
trada i que el regidor d’Urbanis-
me, Oriol Lladó, ha avançat són, 
entre d’altres, les reformes de Ca 
l’Andal –Bufalà-, de la plaça Tra-
falgar de Llefià o de la plaça Roja 
de Sant Roc. Projectes, diu, que 
han generat un “mínim consens” 
durant el darrer any. D’altra ban-
da, hi haurà grans àmbits sobre 
els que proposar actuacions, com 
ara l’ampliació dels carrils bici a 

la ciutat o dels parcs urbans. La 
previsió és poder aprovar les in-
versions al ple de novembre. En 
aquest sentit, el govern assegura 
haver presentat ja el programa als 
grups de l’oposició i afirma que 
tindrà una incidència constant 
en la presa de decisions, com a 
part de la permanent del Consell 
de Ciutat, l’òrgan de 25 membres 
que supervisarà tot el procés a 
partir d’ara i en el que estan repre-
sentats tots els agents de la ciutat.
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Sant tornem-hi. Badalona torna a 
estar en campanya electoral, i per 
quarta vegada en poc més d’un 
any. Aquest dijous a la nit, amb 
la simbòlica i tradicional penjada 
de cartells a diferents punts de la 
ciutat, els partits han donat el tret 
d’inici a una campanya que promet 
ser, i així ho asseguren tots, “low 
cost”. Després de tres processos 
electorals, les forces polítiques 
han volgut posar seny a la despesa 
i estalviar en propaganda visual. 

El barri de Lloreda disposarà 
el proper curs d’una línia més 
d’Educació Secundària Obliga-
tòria del que la Generalitat va 
preveure després de tancar el 
procés de preinscripció. Serà 
l’institut Pau Casals el centre al 
que s’afegirà un grup més per tal 
de donar cobertura a les peticions 
de totes les famílies de la zona. 
No obstant, no es tractarà pas 
d’una suma global, ja que es des-

Els partits engeguen una 
campanya “low cost”

Amplien una línia al 
barri de Lloreda

Les forces locals estalviaran en cartells i banderoles El Pau Casals tindrà quatre grups
Alguns partits han descartat con-
tractar la penjada de banderoles i 
passar amb algunes desenes de 
cartells de paper o polipropilé. 
D’altres avancen que reduiran a la 
mínima expressió la seva estratè-
gia propagandística visual per als 
propers dies i alguna formació 
apunta que reaprofitarà material 
de la campanya del passat mes de 
desembre. En qualsevol cas, coin-
cideixen en que la quantitat de car-
telleria política estarà molt per sota 

viarà un dels grups de La Pineda, 
que passa de quatre a tres línies, 
mentre que el centre de Lloreda 
tindrà quatre en comptes de tres. 
Ensenyament ha atès la petició de 
la ciutat després de diverses set-
manes de protestes per part d’un 
grup de famílies que demanaven 
l’ampliació de l’oferta educativa a 
l’IES Ventura Gassol de Montigalà, 
on una vintena de nens i nenes 
s’havien quedat sense plaça.

de les darreres eleccions. D’altra 
banda, els partits han acordat su-
primir els estands de propaganda 
que tradicionalment es col·locaven 
a la plaça de la Vila.

Colau, Batet i Artur Mas
Pel que fa als actes, i tot i que falten 
alguns calendaris per tancar, ja és 
més o menys oficial que trepitjaran 
Badalona l’alcaldessa de Barce-
lona, Ada Colau, per recolzar En 
Comú Podem (dia 18 de juny a 
Llefià); Meritxell Batet pel PSC (dia 
15, al passeig Marítim) o l’expresi-
dent Artur Mas (també el dia 15) , 
entre d’altres. És probable que tam-
bé ho faci la líder catalana de Ciu-
tadans, Inés Arrimadas. Des del PP, 
que el passat divendres va engegar 
la precampanya al barri de La Salut 
amb Garcia Albiol i el vicesecretari 
de Comunicació, Pablo Casado, 
apunten que encara no hi ha res 
tancat, però que Badalona podria 
acollir un acte de rellevància.Albiol amb el directiu del PP Pablo Casado a La Salut / PPC

Famílies protesten per una plaça al Ventura Gassol
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Inicia’t, la Fira de la Nàutica i els seus 
oficis se celebra al Port de Badalona des 
d’aquest dijous i fins al 12 de juny amb 
l’objectiu d’obrir la nàutica al públic no 
iniciat. L’objectiu és aconseguir establir 
una base de nous aficionats a la mar a 
través dels esports nàutics més accessi-
bles (caiac, pàdel surf, rem, vela lleugera 
...) però també la de mostrar les diferents 
disciplines que poden desenvolupar-se 
professionalment al sector nàutic amb 
una àmplia oferta formativa adreçada es-
pecialment a joves d’entre 14 i 18 anys. 
L’esdeveniment comptarà amb un inno-
vador programa d’activitats i informació 
sobre les sortides professionals vincula-
des al mar i la nàutica. A més de l’exposi-
ció de productes i serveis nàutics, la fira 
Inicia’t comptarà amb un nombrós grup 

El port concentra 
tota l’oferta nàutica 
i esportiva
Nova edició de la Fira de la Nàutica, Inicia’t

d’estands de participació activa. És a dir, 
s’han organitzat una sèrie de “Reptes” en 
què és “reptarà” el visitant a realitzar una 
determinada activitat a l’aigua o en sec, 
alguna manualitat o qualsevol altre tipus 
de prova pràctica o mental. Entre els vi-
sitants que hagin realitzat tots o algun 
dels reptes suggerits pels estands, es 
sortejaran diferents premis que es dona-
ran a conèixer el diumenge 12 de juny, 
just abans de la clausura del certamen. 
Paral·lelament, la Fira Inicia’t acollirà al 
seu recinte l’àmplia oferta que actualment 
hi ha al mercat pel que fa a sortides pro-
fessionals nàutiques. A més la fira comp-
tarà amb diverses demostracions i tallers 
pràctics de nusos, de meteorologia, fus-
teria nàutica, primers auxilis o pesca es-
portiva, entre d’altres.

Edició de la fira de l’any passat / Monmar

Tret de sortida 
a la temporada de platges
La platja de l’Estació estrena un espai adaptat per a persones amb diversitat funcional

Platja de Badalona, aquesta setmana

Tot i que molts banyistes ja han baixat a mar 
fins aquest dissabte no començarà la tempo-
rada de bany oficial. Enguany, s’allargarà fins 
l’11 de setembre, el dia de la Diada Nacional 
de Catalunya. Un any més, l’empresa Proacti-
va s’encarrega del servei de salvament i soco-
rrisme, des de les 10h a les 19h, de dilluns a 
diumenge. Pel que fa a la neteja, l’Ajuntament 
posarà en marxa, aquest mateix cap de setma-
na, una embarcació tipus Marnet per a la re-
collida de sòlids flotants al mar que treballarà 
cada dia de les 11h a les 16h. Pel que fa a 
les novetats que presenta aquesta temporada 
de platges a Badalona destaca la creació, a la 

platja de l’Estació, d’un espai totalment adap-
tat i accessible per a qualsevol persona amb 
diversitat funcional. Enguany, també s’han 
instal·lat un nou mòdul de lavabo a la platja 
del Coco, un nou mòdul de lavabo-vestidor a 
la platja del Pont d’en Botifarreta i la instal·la-
ció de nova senyalització a les platges. D’altra 
banda, a partir d’aquest dissabte, com cada 
any, els animals de companyia estaran prohi-
bits portar-los a la platja i la pesca no es podrà 
practicar entre les 8 i les 20h i de 2 a 5 de la 
matinada a totes les platges. Durant la tempo-
rada de bany, al voltant d’1.500.000 persones 
utilitzen les platges de Badalona.
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El proper divendres 10 de juny a les 
21:00h INAUGUREM 

el nou espai de restauració i oci de la ciutat de Badalona 
“El Balcó de Canyet”, ubicat a la carretera de Canyet, km.2 de Badalona

SOPARS - COPES - MÚSICA
Us hi esperem!

Reserves: 648 72 42 03

La nostra carta
Plats freds
· Amanida de poma àcida amb formatge de cabra i fruits secs
· Amanida de pasta amb pollastre, pastanaga, blat de moro i  salsa de mel i mostassa 
· Amanida de rúcula i créixens amb crustons de beicon, panses i pa torrat
· Assortiment d’embotits ibèrics amb pa amb tomàquet
· Assortiment de formatges, melmelades i pans

Les nostres croquetes
· Croquetes de pernil ibèric
· Croquetes de gambes amb allada
· Croquetes de formatge de cabra i nous
· Croquetes de cua de bou estofat
· Assortiment de croquetes

Brotxetes i cruixents
· Broqueta de llagostins
· Broqueta de pollastre yakitori
· Tortillitas de gambetes amb mahonesa de soia
· Patates braves
· Patates picantones

Els Balcopans
· Hamburguesa 200gr. black angus amb enciam, alvocat, bacon i formatge
· Frankfurt gegant de 180gr. amb xucrut, alvocat i tomàquet fresc
· Pa de coca amb bolets i formatge fos i rúcula freca
· Pa de coca amb pebrots i alberginia escalivats amb formatge de cabra gratinat i mel

Tots els entrepans poden ser amb pa sense gluten per 1€ mes

Per als més llaminers
· Mel i mato
· Tobago de maduixes
· Coulant de xocolata amb gelat de mandarina 
· Bola gelat al gust (xocolata, mandarina, llimona, maduixes)

4,95€ 
4,95€ 
4,50€ 
8.00€ 
6,00€ 

5,50€ 
4,90€ 
4,50€ 
4,90€ 
8,00€ 

6,00€ 
5,90€ 
4,00€ 
3,75€ 
3,95€ 

9,90€ 
7,90€ 
6,50€ 
4,25€

3,50€ 
4,50€ 
4,50€ 
3,50€

Del 10/06 al 16/06/2016

Aíto García Reneses ha esco-
llit el pavelló de La Plana per 
tancar el seu clínic on estarà 
acompanyat de Sito Alonso, 
Diego Ocampo i Carles Du-
ran, tres dels seus deixebles. 
L’acta serà els dies 1, 2 i 3 de 
juliol amb diferents xerrades 

Un clínic d’autèntic luxe a Badalona
dels diferents entrenadors. El 
preu pel clínic és de 150 euros 
i ja hi ha confirmats 300 tècnics 
que són els que han fet el Clí-
nic per internet de les diferents 
classes que va anar penjant el 
tècnic. Això és una iniciativa 
recolzada per l’ACB que van 

Xavi Ballesteros Periodista especialitzat en bàsquet
BADALONA ÉS BÀSQUET

crear Joan Tallada i Ferran 
Màrquez, dos dels homes 
de confiança d’Aíto, i que ha 
estat un èxit absolut. Pels 
basquetmaniàtics és, això 
sí, una cita obligada, un luxe 
que no tindrà cap altre ciutat 
d’Espanya.

Els tècnics del bàsquet formatiu  
posen bona nota a la progressió 

Ventura: “Es preveu 
un estiu molt llarg”

Balanç del Júnior, el Cadet i el Mini / D.Grau

Ventura està pendent de poder renovar / B.López

Tot i que la temporada oficial 
encara no ha finalitzat (l’In-
fantil té pendent el campionat 
d’Espanya), la major part dels 
tècnics de formació del FIATC 
Joventut comencen ja a extreure 
les conclusions finals del curs. 
Aquest exercici d’anàlisi gira al 
voltant de la progressió indivi-
dual dels jugadors del planter, 
objectiu prioritari que s’intenta 
complementar amb bons resul-
tats col·lectius. El Júnior de la 

Penya acomiada l’any sent el 
tercer millor equip d’Espanya, 
després de no passar de les 
semifinals catalanes i de que-
dar fora de la lluita pel podi a 
l’Hospitalet. “Durant la segona 
fase de la lliga és quan el nostre 
rendiment va ser més alt i es va 
ajustar més a l’estil del FIATC 
Joventut. Vam pressionar molt 
més i vam atacar més ràpid”, 
destacava Dani Miret en el seu 
balanç personal de la tempo-

rada. És en aquesta etapa quan 
les baixes de Liounis, Larsson i 
Busquets obligarien la Penya a 
apostar per una gran bateria de 
cadets. Joel Parra, Arnau Parra-
do, Manel Signes i puntualment 
Dídac Cuevas s’unirien a Pedro 
Nunes per reforçar la rotació 
del Júnior. “Han pogut ser im-
portants i això indica que han 
començat a fer el canvi. Deixen 
enrere el bàsquet de nens i co-
mencen a adaptar-se al bàsquet 
professional”, relatava Miret. 
Segons Pau Del Tio, tècnic  del 
Cadet (subcampió de Catalunya 
i sisè d’Espanya), el salt de qua-
litat experimentat per molts dels 
seus jugadors ha restat “treball 
d’equip” a la plantilla, però ha 
proporcionat una “millora indi-
vidual molt important”. Pel que 
fa al Mini (campió de Catalun-
ya), Willy Ciuró es mostrava sa-
tisfet amb l’evolució tàctica dels 
seus jugadors. “Estic content 
perquè han començat a llegir 
per ells mateixos les situacions 
que es donen a la pista”, cele-
brava l’entrenador de la base del 
FIATC Joventut.

Quatre jugadors de la Penya, Al-
berto Abalde, Albert Ventura, José 
Ignacio Nogués i Albert Sàbat, es 
desplaçarien aquesta setmana 
a les instal·lacions del Museu 
Olímpic de Barcelona convidats 
per l’organització d’Open Camp, 
esdeveniment esportiu que se 
celebrarà en diferents espais de 
l’anella olímpica a partir del 16 
de juny. Els representants del 
conjunt verd-i-negre inaugura-
rien l’Open Basket, experiència 
que permetrà a tots els visitants 
gaudir d’una pista interactiva que 
marca diverses posicions de tir. 
Ventura, Abalde, Nogués i Sàbat 
provarien per primer cop aquesta 
innovadora aplicació, completant 
un concurs que acabaria guan-
yant Abalde, aler preseleccionat 
per Scariolo en la primera llista 
d’Espanya pels JJOO. Durant 
l’acte promocional celebrat a 
Montjuïc, Albert Ventura atendria 
les nostres preguntes i parlaria 
de com li està anant la recupera-
ció de l’operació que s’ha hagut 
de fer en un dit de la mà. “La 
lesió és molt incòmode. Encara 
que sigui la mà esquerra, se’m 
fa difícil agafar coses i encara no 
he recuperat del tot la mobilitat”, 

reconeixia el jugador badaloní. 
“Ara estem fent post temporada. 
Acabem aquesta setmana i a par-
tir del juliol començaré a entrenar 
pel meu compte. El primer de tot 
és estar del tot bé de la lesió. Ara 
estic fent moltes coses físiques, 
però la pilota l’he tocada poc”, 
afegia Ventura, relatant quins són 
els seus plans per aquest estiu. 
L’exterior és un dels jugadors del 
FIATC Joventut que acaba con-
tracte, però les negociacions en-
cara es troben en punt mort. Fins 
que no es conegui el pressupost 
que disposarà la Penya i s’asse-
guri la continuïtat de Maldonado, 
no es farà cap moviment. “Tot 
indica que serà un estiu llarg. El 
club està en un moment compli-
cat i caldrà esperar. M’agradaria 
que tot arribés a bon port. Jo 
sempre he dit que com a casa no 
hi estic enlloc, però s’ha de valo-
rar tot. Ja tenim una certa edat i 
s’ha de mirar”, declarava Ventura. 
Segons l’escorta “estar en aquest 
punt no és la millor situació, però 
la vida de l’esportista és així”. A 
Ventura li “agradaria que tot se 
solucioni com més aviat millor, 
perquè no és bo estar esperant 
què passarà”. 

Parlem amb Dani Miret, Pau Del Tio i Willy Ciuró 
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Finalment, Eugeni Valderrama 
no continuarà la temporada que 
ve en el CF Badalona. Mesta-

Eugeni Valderrama, 
molt a prop del València

lla serà el seu pròxim destí, si 
més no és la principal opció 
que ahir sospesava el jugador. 

Estava previst que avui, divendres, 
a les 13 hores, l’ajuntament i el CF 
Badalona es reunissin per debatre, 
entre altres assumptes, el conveni 
d’ús de l’estadi municipal de futbol 
que s’està construint a Montigalà, 
però la trobada s’ha ajornat fins 
la setmana vinent per problemes 
d’agenda del regidor Oriol Lladó. 
Aquesta reunió formava part del 
calendari de les comissions de 
seguiment de la construcció de 
l’estadi, que es va establir després 
del ple extraordinari que es va ce-
lebrar el mes d’abril passat. 

Per part del consistori, estaven 
convocats, a més d’Oriol Lladó, la 
regidora d’esports Maria Gallardo, 
i Josep Duran, de l’àrea d’urba-
nisme. Encara que des del club 
es confiava què es debatria quin 
serà el conveni que regularà l’ús 
i l’explotació de l’estadi, Gallardo 
no ho va confirmar a aquest diari. 
“Encara no ens trobem en aquesta 
fase”, va assegurar la regidora. “Hi 
estem treballant. Posarem sobre la 
taula tots els temes que afecten el 
bon manteniment de l’estadi”, va 
afegir.

Ajornada la Reunió 
entre club i ajuntament 
per l’estadi

Foto: Eloy Molina

Foto: Eloy Molina

Del 10/06 al 16/06/2016

La sensacional segona volta 
que ha protagonitzat amb la 
samarreta escapulada, que li 
ha valgut el reconeixement del 
trofeu campió al millor futbolis-
ta del grup tercer de la segona 
B que entrega Ràdio Marca, i 
la seva edat (complirà 22 anys 
el mes vinent) ha fet que rebés 
un bon nombre de propostes de 
clubs importants. Una d’elles, 
procedent del filial del FC Bar-
celona, semblava que seria la 
que triaria, però la decisió final 
sembla que serà el València. El 
Real Valladolid, la Ponferradina, 
l’Atlètic Balears i el Llevant eren 
altres clubs que aspiraven a 
comptar amb Eugeni. El Badalo-
na li va fer arribar també la seva 
proposta, però el futbolista no 
ha volgut deixar passar l’opor-
tunitat de jugar en un club gran. 
Valderrama es va formar en les 
categories inferiors del Barça i, 
després, ha jugat en el Sevilla 
Atlético, el Gimnàstic de Tarra-
gona i el Lleida.
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33 tripulacions recorren 4km del litoral badaloní

Toni Santiago - redaccio@diaridebadalona.compoliesportiu

Els equips de rem de Badalona 
s’imposen en ‘La Llarga’

33 tripulacions de 14 clubs es 
van enfrontar el passat dissabte, 4 
de juny, en el 12è Trofeu Ciutat de 
Badalona de Rem amb Llagut, co-
neguda també com ‘La Llarga’ per 
la seva distància de 4.000 me-
tres. A més dels tres clubs de la 
ciutat (Club Nàutic Bétulo, Club 
Natació Badalona i Club Rem de 
Badalona), hi van participar els 
de Premià de Mar, Capgrossos Foto: MB Motors

Foto: CN Bétulo

El Torneig MB Motors de Pàdel va 
arribar a la seva conclusió amb la 
disputa de les finals, de les seves 
cinc categories. Durant els dies 
19, 20 i 21 de maig, es va poder 
veure un pàdel d’alt nivell en les 
instal·lacions del club Padel In-
door Granollers. Els campions 
en categoria A masculina van ser 
Juan Alcantara i Jordi Maspons, 
que van imposar en una vibrant 

Conclou el cinquè 
Torneig MB Motors de 
Pàdel a Granollers

de Mataró, Vogadors de Calafell, 
Torredembarra, Cambrils, Tarra-
gona, Pescadors de Vilanova i 
el Xino-Xano de Deltebre. També 
dos equips dels clubs francesos 
de Sète i Gruissan i el Club Her-
bania de l’illa de Fuerteventura 
amb un total de 330 esportistes, 
tot un èxit de participació. El mar 
va estar tranquil i va permetre 
respectar els horaris de sortida. 

Pel que fa els resultats, en sè-
nior masculí va guanyar el Club 
Natació Badalona amb un temps 
de 20 minuts i 2 segons, seguit 
pel Nàutic Bétulo i Deltebre. En 
canvi, en sènior femení es va 
imposar el Bétulo amb un crono 
de 22:32, davant del Premià. A 
la categoria de veterà masculí, la 
més nombrosa amb tripulacions 
mixtes, va quedar en primer lloc 
els Capgrossos de Mataró amb 
21:06, seguit de dues tripula-
cions Premià. En veterà femení 
va guanyar el Club Natació Bada-
lona amb un excel·lent temps de 
22:43, a un minut de diferència 
que els de Mataró, i seguit de To-
rredembarra. Finalment, van par-
ticipar dues tripulacions de juve-
nils femení, el Rem Badalona amb 
un crono de 15:29 i el CN Bétulo 
amb 16:24 amb menor distància.

trobada a José Márquez i José 
Bertran. Pel que fa a la categoria 
A femenina, les campiones van 
ser Margaret Cruellas i Mari Sán-
chez, davant de Sonia Castella i 
Alba Banegas. D’altra banda, els 
clients de Mercedes-Benz millor 
classificats seran convidats a 
disputar la Final Nacional junta-
ment amb un acompanyant de la 
seva elecció.

El torneig es vol consolidar com una cita habitual al final de cada temporada

La casualitat ha volgut que siguin 
75 equips inscrits al torneig 3x3 
que organitza el Círcol, l’any que 
l’entitat celebra el seu 75è aniver-
sari. La segona edició del torneig 
ha aplegat a La Plana més de 300 
jugadors de totes les categories en 
una jornada pensada perquè “ju-

Més de 300 jugadors i 75 equips participen a La 
Plana en la 2a edició del torneig 3x3 del Círcol

gadors i jugadores gaudeixin de 
l’esport que estimen sense perdre 
l’esperit competitiu però preser-
vant sempre l’esportivitat i el joc 
net”, assegurar Rori Pruneda, res-
ponsable de la secció de bàsquet 
del Círcol. “També és, una manera 
de donar a conèixer el bàsquet de 

la nostra entitat i la ciutat de Bada-
lona, ja que el torneig s’organitza 
en un camp emblemàtic i un dels 
punts de la ciutat on es respira 
més bàsquet”. A més de les pistes 
interiors, les cistelles a la Plaça de 
La Plana i els partits a l’exterior 
són un tret diferencial del torneig. 

Gran ambient de bàsquet al torneig 3x3 del Círcol / Foto: Diari de Badalona

Intensa jornada de bàsquet
La jornada va començar a les 9 del 
matí amb les categories  d’escola 
de bàsquet, pre-mini, mini i infan-
til. A la tarda va ser el torn de ca-
dets i sèniors i 12 hores després, a 
les 9 del vespre, es posava el punt 
i final a la jornada. “Estem molt 
contents de com ha anat aquesta 
segona edició del torneig 3x3, tant 
a nivell d’organització, gràcies a la 
col.laboració desinteressada dels 
voluntaris, com de participació, 
amb equips de Badalona però 
també de Barcelona, Maresme, 
Vallès, Baix Llobregat i Osona”.
Aquest any, a més han participat 
els nois i noies de l’Associació 
Sant Tomás de Vic, entitat que es 
dedica a millorar la qualitat de vida 
de les persones amb discapacitat 
intel·lectual i les seves famílies a 
la comarca d’Osona. “Per ells va 
ser una jornada especial i diferent, 
ja que no havien participat mai en 

un 3x3; els va agradar molt i amb 
ganes de tornar l’any vinent”. Des 
de la organització es pensa ja en 
una tercera edició. “Ens agradaria 
que aquest torneig es vagi conso-
lidant de manera que els jugadors 
i jugadores ja esperin la propera 
cita i que en puguem fer  moltes 
més edicions”.

Els equips guanyadors van ser: 
Sènior. Mataiaies: Artur Grau, 
Mireia Vila, Ferran Viladomat, 
Imanol Martinez. Cadet. Dgrau: 
David Ginés, Alex Escorihuela, 
Alex Aguado Infantil. Els Folles: 
Marc Majoral, Pol Canals, Joan 
Ruiz, Dani Llibre. Mini. Badalona 
Team: Àlex Estany, Pau Majoral, 
Joel Joya, Adrià Cano. Premini. 
Dream Team: Francesc Peñuela, 
Gerard Villarejo, Bernat Morales, 
Pau Palacios. Escola. Badaroc-
kets: Ivan Arqué, Jan Eguiguren, 
Marc Romeu, Joan Fajardo.

L’equip de Jordi Ferrón és classifica per l’última eliminatòria d’ascens a la Superlliga

El Seagull allarga la seva llegenda a Galícia (1-1)

La UD Tacuense, últim rival a superar / B.López

No es cansen de fer història. El CE Seagull 
sembla decidit a trencar tots els pronòs-
tics, seguint una línia constant de treball 
que està sent sinònim d’èxit: no deixar mai 
d’actuar com un equip. El passat cap de set-
mana, les gavines eliminarien el Olivo de la 
cursa per l’ascens, empatant a domicili en el 
duel de tornada de la sèrie. Igual que en el 
partit d’obertura del play-off, el CE Seagull 
tornaria a mostrar-se a Vigo com un bloc 
amb les idees molt clares. L’equip de Jordi 
Ferrón defensava al Municipal de Pahiño 

el mínim avantatge aconseguit a Monti-
galà (1-0) i apostaria per no deixar jugar 
el Olivo des del xiulet inicial. Les gavines 
alternarien la pressió avançada amb l’ordre 
en camp propi i sabrien aprofitar uns pri-
mers minuts de tempteig per avançar-se en 
el marcador. A la sortida d’un córner, Alba 
Gordo recolliria a la frontal el servei des de 
la cantonada i picaria l’esfèrica per damunt 
de la portera local (6’). El gol de la capitana 
obligava el conjunt gallec a fer-ne tres per 
capgirar l’eliminatòria, tot i que el guió del 

matx encara s’hauria pogut complicar més 
per les verdes. Laura Rey erraria un mà a 
mà molt clar davant la portera del Olivo i, 
en l’acció de refús posterior, Yosse faria im-
pactar el seu xut a les mans d’una de les 
centrals verdes (25’). Per reclamar penal, 
Jordi Ferrón es veuria ‘obligat’ a abandonar 
el terreny de joc després de ser expulsat pel 
col·legiat. Aquesta decisió arbitral obriria 
una fase del partit on el desconcert co-
mençaria a envair les jugadores del Seagull. 
El criteri del col·legiat a l’hora de repartir les 
faltes afavoriria descaradament la formació 
gallega, escenari que es mantindria fins al 
final del matx. En aquests instants de des-
concert, el Olivo sabria aprofitar una de 
les múltiples pilotes penjades a l’àrea de 
Noe per empatar el partit. Nati recolliria un 
mal refús de la defensa blava per afusellar 
la porteria badalonina des del vèrtex de la 
petita (37’), fet que donaria esperances de 
remuntada al conjunt de Vigo (1-1). Nova-
ment, adoptant una decisió més que dis-
cutible, l’àrbitre allargaria el primer temps 
durant quasi tres minuts. Seria llavors quan 
el Olivo reclamaria penal en un contacte de 
Llaona massa tímid com per a xiular pena 
màxima. Ja a la represa, el Seagull veuria 

com tres de les seves futbolistes queien 
lesionades. Laura Rey i Yosse haurien de 
marxar del terreny de joc, mentre que Llao-
na jugaria limitada després de rebre una 
forta trompada. Malgrat patir tots aquests 
contratemps, les gavines mai deixarien que 
el Olivo sentís que podia capgirar la sèrie. 
La defensa badalonina fregaria la matrícu-
la d’honor i Noe també es mostraria molt 
atenta per tallar qualsevol esfèrica penjada 
a l’àrea. La segona meitat seria un període 
marcat per l’absència d’ocasions clares. 
El joc es travaria fins a l’extrem, guió que 
afavoriria clarament els interessos blaus. 
L’únic moment delicat que hauria de viure 
el Seagull arribaria en unes possibles mans 
d’Alba Gordo dins l’àrea molt reclamades 
per la parròquia gallega (85’). El col·legiat, 
però, no xiularia res i acabaria decretant la 
finalització del partit després de sis inter-
minables minuts de temps afegit (1-1). La 
històrica classificació aconseguida pel bloc 
de Ferrón a Vigo fa avançar el Seagull fins a 
l’última eliminatòria d’ascens a la Superlli-
ga. Diumenge, les blaves visiten el camp de 
la UD Tacuense de Tenerife, darrer escull a 
superar per completar el somni. Cal buscar 
un bon resultat per defensar-lo a Montigalà.



publicitat 23Eduard Monterde - publicitat@gestiocomunicativa.comcultura22 Toni Santiago i Javier Torres - redaccio@diaridebadalona.com Núm. 531 Del 10/06 al 16/06/2016

Badalona s’adhereix aquest estiu a 
una iniciativa que farà les delícies 
dels amants del cinema i de la 
platja. Es tracta de la iniciativa ‘Ci-
nema lliure a la platja’, una mostra 
gratuïta de cinema independent 
que, fins ara, es feia a la platja de 
Sant Sebastià de Barcelona i en-
guany s’estén a altres municipis.
Badalona serà un d’ells, i els di-
vendres la platja de l’Estació aco-
llirà la projecció oberta d’un film. 
Hi haurà tres sessions: els dies 8 
i 22 de juliol i el 5 d’agost. A par-
tir de les 21 hores, es passarà un 
curtmetratge triat pel festival Fil-

Cinema nocturn i gratuït 
a la platja de Badalona

mets de Badalona i es projectaran 
tres pel·lícules els tres dies: ‘Les 

Combattants’; ‘Rumba3: De ida y 
vuelta’; i ‘Barcelona nit d’hivern’.

Les festes majors de barri 
fan parada a Llefià, Canyadó i Sistrells
Les entitats conviden als veïns a les seves activitats

Correfoc de la Morera del passat dissabte

El passat cap de setmana, molts 
barris de Badalona van convidar 
als veïns a les seves festes majors 
com Sant Crist de Can Cabanyes 
amb la celebració del seu cente-
nari amb el concert de la Banda 
Simfònica de Badalona, o la Mo-
rera amb el 35è aniversari de l’as-
sociació de veïns. Per la seva part, 
Sant Antoni de Llefià i Canyadó 
també van encetar les seves festes 
i  que continuaran aquest cap de 
setmana.
 
Sant Antoni de Llefià 
Després d’una amplia setmana 
destacada amb activitats infantils 
i esportives, arriba el segon cap 
de setmana de les festes populars 
de l’AV de Sant Antoni de Llefià 
amb la 28a Mostra d’Entitats a la 

plaça Trafalgar a les 11 del matí 
d’aquest dissabte, 11 de juny. Al 
vespre, la tabalada de percussió a 
les 19.30h donarà pas al Correfoc 
Infantil -20.15h- i al Correfoc de 
Llefià -22:15h-, que sortiran des 
de Torre Mena. Diumenge serà el 
torn de la sardinada -11h- i les 
havaneres -20h- des de la plaça 
Trafalgar.  
 
Canyadó 
També, l’AV de Canyadó conti-
nua amb les seves festes i aquest 
dissabte al matí estarà destinat a 
la canalla des de l’escola Lola An-
galda. A la tarda, hi actuarà la Co-
ral de Canyadó -19h- a la masia, 
l’Esbart Sant Jordi -20h- a la plaça 
Baixadeta i l’Orquestra Nevada po-
sarà el punt final al sopar de ger-

La temporada estable de progra-
mació dels teatres Zorrilla, Prin-
cipal i Blas Infante ha registrat 
una assistència de més de 9.000 
espectadors que han pogut gaudir 
d’un total de 28 funcions d’espec-
tacles professionals. L’ocupació 
mitjana de les sales ha estat su-

Els teatres municipals tanquen 
curs amb 9.000 espectadors

perior al 80% i fins a 11 ocasions 
s’ha hagut de penjar el cartell 
d’entrades exhaurides, fet que no 
s’havia produït en els últims anys.
 També s’ha registrat un increment 
del nombre d’abonats, que han 
arribat a la xifra rècord des de la 
posada en marxa d’aquesta inicia-

tiva. L’assistència d’aquests 9.000 
espectadors suposa un increment 
del 5% en relació a la programa-
ció de la temporada 2015-16. La 
temporada es va iniciar amb l’es-
pectacle de teatre per a famílies 
‘Patatu’ i va finalitzar amb l’espec-
tacle ‘Atchúuss!’.

  + notícies

Teatre a l’Escorxador de La Salut 
El Nucli Teatre ofereix aquest cap de setmana una obra que trac-
ta de la venjança que un home trama contra la seva exdona per 
haver-lo abandonat. Aquest home és un psicòpata que desen-
voluparà la seva malaltia fins arribar a ser un assassí en sèrie 
després de la marxa de la que creia que era ‘la seva dona’. No 
admet que l’hagi deixat i el desequilibri mental es mostra amb les 
agressions. Sota la dirección de Félix Fernández, l’escrit de Jordi 
Galceran, ‘Paraules encadenades’ será representada en una sessió 
doble: dissabte, a les 21h, i diumenge, a les 19h. Serà a l’Escor-

Concert del grup Sentits per 
celebrar els 50 any  d’Aspanin
El teatre del Círcol acollirà, 
aquest dissabte 11 de juny a 
les 20h, el concert per celebrar 
els 50 anys de l’entitat badalo-
nina Aspanin. El concert solidari 
anirà a càrrec del grup de la ciutat Sentits. El preu de l’entrada serà 
de 8 euros. Les persones que vulguin adquirir l’entrada ho podran 
fer una hora abans a les taquilles del Círcol.

Més de 1.300 persones visiten 
la BHD al Museu 
Les Termes Romanes i el Deco-
manus van acollir el passat cap 
de setmana un tastet de la terce-
ra edició de la Badalona Home 
Design, que enguany no ha ce-
lebrat una fira completa però ha 
volgut deixar-se veure amb una iniciativa original. Un quinzena 
de negocis van decorar les ruïnes del Museu, que han visitat més 
de 1.300 persones. De cara a l’any que ve, tal i com van avançar, 
la fira d’interiorisme vol reformar l’edifici de l’antiga fàbrica CACI.

Foto: Cinema Lliure

manor a les 23h. Diumenge conti-
nuaran les activitats a la plaça de 
la Baixadeta, que conclouran a les 
21h amb el Correfoc.  

 Sistrells 
Des de la plaça Torrent d’en Grau, 
l’AV Fondo Sistrells té programada 
activitats per a tot el públic, com 

així la sardinada i la revetlla del 
divendres, la trobada de puntaires 
pel dissabte i la pella popular i les 
actuacions musicals del diumenge.
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